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PROTOKÓŁ nr XL/2021 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 29 grudnia 2021 r. w godzinach 1100 – 1400 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

przy ul. Mickiewicza 1 oraz zdalnie za pośrednictwem środków  

porozumiewania się na odległość. 

 
Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski 

13. Kamil Lauryn 

14. Jacek Niedźwiedzki 

15. Adam Ołowniuk  

16. Wojciech Pająk 

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski 

19. Anna Ruszewska  

20. Jarosław Schabieński   

21. Andrzej Turowski 

22. Łukasz Wojno 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych,   

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył XL sesję Rady Miejskiej w 

Suwałkach, jednocześnie informując, że obrady Rady Miejskiej realizowane są w sposób 

hybrydowy w Urzędzie Miejskim oraz w sposób zdalny za pośrednictwem środków 

porozumiewania się na odległość.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagany. 

Powitał również przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz internautów.  

Powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych ustawowego 

składu Rady w obradach bierze udział 23 radnych, w związku z powyższym istnieje 

wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie przybliżył zasady przebiegu sesji. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad radni otrzymali wraz z materiałami  

i zawiadomieniem o zwołaniu sesji.  

– pismo Prezydenta Miasta Suwałk w sprawie zwołania sesji stanowi załącznik nr 6  

do protokołu. 

 

Wniosków i uwag nie stwierdzono. 

 

Przyjęty został następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXXIX/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 

22 grudnia 2021 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w 

Suwałkach od dnia 22 grudnia 2021 roku.  

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Rozpatrzenie projektu budżetu Miasta na 2022 rok. (Materiał dostępny w wersji 

papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji elektronicznej na stronie 

internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada 

Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). Materiał został dostarczony w dniu 15.11.2021 r. 

7. Rozpatrzenie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na lata 2022-

2040. (Materiał dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji 

elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach w zakładce Menu 

podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). Materiał został dostarczony w dniu 

15.11.2021 r. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wynagrodzenia Prezydenta Miasta Suwałk. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji korporacji 

taksówkarskich. 

10.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia stref 

cen i cen maksymalnych obowiązujących przy przewozie osób i ładunków taksówkami 

na terenie Miasta Suwałki. 

11. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej w Suwałkach za okres kadencji 

2018 – 2021 rok. 

12. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach za 2021 

rok.  

13. Przyjęcie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach  

na 2022 rok. 

14. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

15. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 
Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XXXIX/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 

grudnia 2021 roku.    

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad  

z XXXIX sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 

roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, 

czyli w dniu  

28 grudnia 2021 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień,  

wobec powyższego protokół nr XXXIX/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach został 

przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w 

Suwałkach od dnia 22 grudnia 2021 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 22 grudnia 2021 roku, została 

przyjęta. 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Kamil Lauryn odniósł się do swojej wypowiedzi z sesji, która odbyła się 24 listopada 2021 r. 

Jak powiedział, chce przeprosić osoby, które poczuły się urażone i doprecyzować swoją myśl 
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dotyczącą głosowania nad podwyżkami i ulotek, które pojawiły się w związku z tym oraz 

konferencją, która odbyła się przed ratuszem. Przytoczył definicję manipulacji i stwierdził, że 

grupa młodych osób, która stworzyła ulotki i rozdawała je mieszkańcom miasta w swoim 

działaniu posługuje się właśnie manipulacją. Dodał, że w tej grupie znajdują się byli 

kandydaci do Rady Miejskiej w Suwałkach, którzy startowali z list Prawa i Sprawiedliwości.  

Następnie Kamil Lauryn zapytał, czy jest możliwe, aby pracownicy miejskich jednostek 

dostali tzw. „trzynastkę”, jak najszybciej.  

 

Anna Ruszewska zapytała o Strategię Promocji Miasta Suwałk na lata 2022-2027. 

Wspomniała, że zespół powołany do stworzenia tej strategii miał go przedstawić do 31 

grudnia. Jak powiedziała, zarządzeniem Prezydenta Miasta Suwałk z 22 grudnia 2021 r., 

termin ten został przedłużony do końca marca. Zapytała, czy strategia obejmie pierwsze 

półrocze 2022 roku, bo według niej – jak powiedziała – nie ma takiej szansy. W związku z 

tym, jeśli nie będzie to cały rok, to zapytała, czy dokument ten powinien być na lata 2022-

2027.  

 

Jacek Juszkiewicz nawiązał do wypowiedzi Kamila Lauryna oraz przytoczonej przez niego 

definicji manipulacji. Jak powiedział, również w wypowiedzi radnego doszło do manipulacji, 

ponieważ można było odnieść wrażenie, że Klub radnych Prawo i Sprawiedliwość kieruje 

jakąś nieformalną grupą i wykorzystuje ją, jako narzędzie do walki politycznej  a jak 

zaznaczył Jacek Juszkiewicz – nie jest to prawda.  

Zaznaczył, że jako przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość, informuje, że nie 

odbywają się żadne spotkania ze wspomnianą grupą młodych ludzi ani z żadną inną. 

Zaznaczył, że radni klubu PiS zawsze byli przeciwni podwyżkom i mówili o tym głośno z 

mównicy, a nie za pośrednictwem innych ludzi, za których – jak powiedział Jacek 

Juszkiewicz – radni nie czują się odpowiedzialni.   

Następnie dodał, że jeśli takie oskarżenia padają w kierunku radnych PiS, to chciałby 

dowody, że jakieś wspólne działania są lub były podejmowane, bo według niego te oskarżenia 

są bezpodstawne.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że w punkcie „Wnioski i oświadczenia radnych” nad 

wnioskiem lub oświadczeniem nie przeprowadza się dyskusji.  

 

Jarosław Schabieński powiedział, że każdy ma prawo wypowiedzieć się w sprawie 

publicznej i politycznej. Zaznaczył, że ludzie młodzi mają bardziej ofensywny sposób 

wypowiedzi. Powiedział, że nie można odebrać ludziom prawa do wypowiadania własnego 

zdania. 

 

Adam Ołowniuk powiedział, że faktycznie każdy ma prawo do wypowiedzi, jednak młodzi 

ludzie manipulują opinią publiczną, przedstawiają nieprawdę i przypisują sobie po części 

zasługi i pomysły innych osób. Zaznaczył, że z wypowiedzi Kamila Lauryna zrozumiał, że 

odnosił się on do działań młodych osób a nie radnych PiS.  
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Anna Maria Gawlińska wspomniała, że już mówiła o tym, że Ugrupowanie Mieszkańcy 

Suwałk nie ma nic wspólnego z tworzeniem wspomnianych ulotek i potwierdzała, że radni z 

tego ugrupowania głosowali w większości „za” podwyżkami. Zaznaczyła, że trzeba wspólnie 

dążyć do tego, aby w mieście działo się, jak najlepiej i poprosiła, by nie licytować się, kto ile 

robi.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że nad zgłoszonym wnioskiem i oświadczeniem nie 

została ogłoszona debata. 

 

Jarosław Schabieński powiedział, że sukces ma zawsze wielu ojców a zarzucanie komuś 

kłamstwa może mieć konsekwencje. Zaapelował o ostrożność w wypowiedziach, nawet jeśli 

ktoś czuje się rozgoryczony, dlatego że uważa, że jego pomysły przejął ktoś inny. Jak 

powiedział, to nie jest tak, że pomysły są tylko czyjąś jedyną własnością. Zaapelował, aby 

głosy krytyczne, jeśli się pojawiają, przyjmować a nie czuć się od razu obrażonym.  

 

Kamil Lauryn powiedział, że wciąż nie uzyskał odpowiedzi na pytanie – kto tymi młodymi 

ludźmi steruje i dlaczego? Dodał, że wie, iż w grupie tej są byli kandydaci do Rady Miejskiej, 

który startowali w wyborach z list Prawa i Sprawiedliwości. Wspomniał o spotkaniu 

wskazanych młodych osób, w którym – jak powiedział – brali udział również radni PiS.  

 

Kamil Klimek zaapelował, aby wziąć odpowiedzialność za osoby, które zaprasza się do 

życia publicznego, szczególnie za młode osoby, które nie mają jeszcze ukształtowanych 

nawyków. Odniósł się do wypowiedzi Jarosława Schabieńskiego odnośnie tego, aby być 

przygotowanym na krytykę. Powiedział, że jeśli ta krytyka przekracza pewne normy dobrego 

smaku, szacunku do drugiego człowieka, ludzkiej przyzwoitości, to coś jest nie tak, bo nie tak 

powinno się uczyć młodych ludzi, jak funkcjonować w życiu publicznym.   

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że nie odpowiada za czas wolny radnych z żadnego klubu, nie 

śledzi co, kto robi w wolnym czasie i radzi, aby każdy tak postępował. 

   

 

Ad pkt. 6 

Rozpatrzenie projektu budżetu Miasta na 2022 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił projekt budżetu na 2022 rok.  

– wniosek stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

– prezentacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

  

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że projekt budżetu  

na 2022 rok opiniowały komisje Rady Miejskiej w Suwałkach, wypracowane opinie 

przekazane zostały Komisji Finansowo-Budżetowej. Komisja Finansowo-Budżetowa  

na posiedzeniu w dniu 1 grudnia 2021 r. wypracowała ostateczną opinię w sprawie budżetu 

miasta na 2021 rok. 
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Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił zbiorczą 

opinię Komisji – opinia zbiorcza stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

– opinia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

– opinia Komisji Oświaty i Wychowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

– opinia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

– opinia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego stanowi załącznik nr 14 do protokołu  

– opinia Komisji Finansowo-Budżetowej stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku uchwałą Nr RIO.II-00310-18/2021 z dnia 

25 listopada 2021 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta 

Suwałki na 2022 rok oraz o możliwości sfinansowania planowanego deficytu, wydał opinię 

pozytywną.  

– opinia stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję.  

 

Marek Lech Zborowski - Weychman  – przewodniczący Klubu „Łączą nas Suwałki” 

powiedział, że nie jest to budżet marzeń, ale jest to budżet, przy którym w Suwałkach da się 

realnie żyć. Jak powiedział  budżet ten zakłada nie tylko przetrwanie, ale też rozwój. 

Zaznaczył, że najbardziej cieszy go fakt, że budżet był szeroko konsultowany z radnymi i że 

rozsądne propozycje, które padały z różnych ugrupowań zostały uwzględnione. Jak 

podkreślił, tylko radni Klubu „Łączą nas Suwałki” odważyli się wnieść propozycje, które 

zwiększałyby koszty funkcjonowania mieszkańców, czyli podnoszące podatki. Jak 

powiedział, bez tego, w budżecie byłoby bardzo trudno. Wyraził zadowolenie, że te 

propozycje znalazły uznanie również wśród radnych spoza Klubu „Łączą nas Suwałki”. 

Stwierdził, że to dobra wróżba na przyszłość,  

że wszyscy chcą dobra mieszkańców, ale również wiedząc, że trzeba ponosić jakieś koszty.  

Wspomniał o wysokiej inflacji i wszechobecnych podwyżkach, w tym również gazu. 

Powiedział, że obawia się, że  inflacja wywrze większy wpływ na budżet, który już w połowie 

roku może okazać się budżetem niedoszacowanym.  

Wspomniał, że bardzo dużą część budżetu stanowią wydatki na oświatę. Jak powiedział,  

w oświacie zapowiadane są zmiany m.in. podwyżki płac dla nauczycieli. Dodał, że 1/3 

nauczycieli jest w wieku emerytalnym, co też będzie generowało koszty związane np. z 

wypłatą odpraw emerytalnych. Nawiązał również do tematu podłączania się do sieci gazowej. 

Powiedział, że trzeba znaleźć środek, dzięki któremu nadal, pomimo podwyżek, będzie 

możliwa inwestycja w czyste powietrze.   

Na koniec Marek Lech Zborowski – Weychman powiedział, że Klub „Łączą nas Suwałki” 

będzie głosował „za” przyjęciem budżetu.  

  

Jacek Juszkiewicz  – przewodniczący Klubu Prawo i Sprawiedliwość powiedział, że budżet 

na pewno jest odzwierciedleniem możliwości i potencjału, który w jakiś sposób może wyjść 

na wprost tych oczekiwań. To nie tylko pieniądze, ale też pewna polityka, spojrzenie na 

sprawy społeczne, finansowe, ekonomię oraz towarzyszące temu, często niezależnie od 
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samorządu i planowania, czynniki zewnętrzne, jak chociażby cena gazu. Zaznaczył, że 

polityka gazowa wpłynie na ceny wszystkich innych produktów.  

Wspomniał, że podczas konstruowania przyszłorocznego budżetu, było inaczej, niż  

w poprzednich latach, czyli wszystkie kluby i ugrupowania brały udział w tych pracach. 

Podkreślił, że na plus należy na pewno wyliczyć pozyskanie dotacji na inwestycje, dzięki 

czemu miasto będzie mogło się rozwijać. Pozytywnym aspektem budżetu, jak powiedział, są 

też środki na podwyżki wynagrodzeń, natomiast negatywnym – podwyżki opłat lokalnych i 

podatków, czemu radni PiS byli przeciwni. Nawiązał również do tego, że jest wielu 

nauczycieli w wieku okołoemerytalnym i jak powiedział, miejsca pracy zostaną uwolnione 

dla młodych.  

Wspomniał, że podczas prac nad budżetem, kilka wniosków radnych PiS zostało 

uwzględnionych w planie budżetu przez Prezydenta Miasta oraz Skarbnika. Dodał również, 

że wiele rzeczy jest jeszcze do zrobienia i wobec tego, radni z Klubu PiS nie będą negować 

budżetu, jak było to dotychczas, ale podczas głosowania wstrzymają się od głosu. Jak 

powiedział, jest to krok na przyszłość do dalszych rozmów i prac nad kolejnymi budżetami.   

 

Anna Maria Gawlińska  – przedstawicielka Ugrupowania Mieszkańcy Suwałk powiedziała, 

że to pierwszy budżet, który udało się stworzyć wspólnie w duchu dialogu i wzajemnego 

wysłuchania. Podkreśliła, że był to najtrudniejszy budżet z wszystkich dotychczasowych. 

Dodała, że Ugrupowanie Mieszkańcy Suwałk, zawsze z odpowiedzialnością podchodziło do 

spraw miasta, nie tylko jako radni, ale też jako mieszkańcy. Powiedziała, że wspólnie i w 

porozumieniu trzeba zadbać o to, żeby Miasto realizowało swoje zadania i oczekiwane przez 

mieszkańców inwestycje. Wspomniała o uzyskanych dotacjach rządowych m.in. z Polskiego 

Ładu. Zaznaczyła, że Ugrupowanie Mieszkańcy Suwałk poprze budżet, ale ma też swoje 

oczekiwania, aby właściwe i odpowiedzialne służby przystąpiły do opracowania polityki 

finansowej, która pozwoli w przyszłości na ograniczenie zadłużenia.  

 

Karol Korneluk  – przedstawiciel Ugrupowania Platforma. Nowoczesna Koalicja 

Obywatelska powiedział, że najważniejszą inwestycją jest inwestycja w ludzi, w 

pracowników miejskich jednostek organizacyjnych a dzięki temu budżetowi, wynagrodzenia 

tej grupy ludzi wzrosną. Dodał, że w poprzednich latach doszło do dużego spłaszczenia 

wynagrodzeń a teraz będzie można docenić ich pracę. Podkreślił, że ważne jest, aby 

właściwie wynagradzać pracowników.  

Zauważył, że w budżecie są też pewne niepokojące kwestie. Jedną z nich jest wysokość 

deficytu operacyjnego. Wspomniał o zmianie przepisów m.in. związanych z w podatkiem 

PIT. Dodał, że mimo ciężkiego roku, będą w mieście duże nakłady inwestycyjne, gdzie w 

dużej mierze będą realizowane ze środków zewnętrznych.  

Dodał, że niepokoić może duży deficyt miasta i zadłużenie, coraz większe środki, które trzeba 

dokładać do subwencji oświatowej. Wspomniał również o dużej inflacji oraz wzroście cen, co 

jak powiedział, jest bardzo niepokojącym zjawiskiem.  

Na koniec podkreślił, że radni ugrupowania, które reprezentuje, zagłosują „za” przyjęciem 

budżetu na 2022 rok.  

  

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
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– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17  do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; 6 radnych wstrzymało się 

od głosu; 1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XL/518/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 grudnia 2021 r. 

w sprawie budżetu Miasta na 2022 rok. 

– stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki  

na lata 2022-2040. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił projekt Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Suwałki na lata 2022-2040 wraz z autopoprawkami.  

– wniosek stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt wieloletniej 

prognozy finansowej Miasta Suwałki na lata 2022-2040 opiniowały komisje Rady Miejskiej 

w Suwałkach, wypracowane opinie  przekazane zostały Komisji Finansowo-Budżetowej. 

Komisja Finansowo-Budżetowa na posiedzeniu w dniu 1 grudnia br. wypracowała ostateczną 

opinię.  

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej  przedstawił opinię 

zbiorczą Komisji – opinia zbiorcza stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

– opinia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

– opinia Komisji Oświaty i Wychowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

– opinia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

– opinia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego stanowi załącznik nr 24 do protokołu  

– opinia Komisji Finansowo-Budżetowej stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku uchwałą Nr RIO.II-00311-18/2021 z dnia 

25 listopada 2021  roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na lata 2022-2040, wydał opinię pozytywną.  

– opinia stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27  do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; 7 radnych wstrzymało się 

od głosu) uchwała została przyjęta. 
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UCHWAŁA nr XL/519/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 grudnia 2021 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Miasta Suwałki na lata 2022-2040. 

– stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wynagrodzenia Prezydenta Miasta Suwałk. 

– pismo Sekretarza Miasta stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z art. 18 

ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości 

rady gminy należy ustalenie wynagrodzenia Prezydenta. 

Rada Miejska w Suwałkach, obecnej kadencji, uchwałą nr XLVII/580/2018 z dnia 27 czerwca 

2018 r. ustaliła wynagrodzenie Prezydenta Miasta Suwałk, jednakże w związku z wejściem  

w życie rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 25 października 2021 r. w sprawie 

wynagradzania pracowników samorządowych zachodzi konieczność ponownego ustalenia 

wynagrodzenia Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Marek Lech Zborowski - Weychman powiedział, że wynagrodzenie Prezydenta jest 

regulowane ustawą a jego wysokość ustalają radni zgodnie z tzw. widełkami, określonymi w 

ustawie. Jak powiedział, w związku z tym, że Czesław Renkiewicz otrzymywał do tej pory 

dużo niższe wynagrodzenie, niż najniższa możliwa do przyznania kwota, po dyskusjach padła 

propozycja, aby przyznać mu wynagrodzenie zasadnicze w wysokości 10 tys. zł plus dodatki. 

Zaznaczył, że Miasto musi mieć dobrego włodarza a dobry włodarz musi mieć 

wynagrodzenie odpowiednie do jego pracy, umiejętności, wykształcenia i działania. 

Podkreślił, że w wielu podobnych miastach wynagrodzenia były ustalane w maksymalnej 

wysokości a Prezydent Miasta Suwałk prosił, aby w jego przypadku nie była to maksymalna 

kwota.  

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 17 radnych; „przeciw” – 2 radnych;  

3 radnych wstrzymało się od głosu; 1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu) uchwała 

została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XL/520/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 grudnia 2021 r. 

w sprawie wynagrodzenia Prezydenta Miasta Suwałk 

– stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 



10 
 

 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji korporacji 

taksówkarskich. 

 

Kamil Klimek – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

 

Więcej uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XL/521/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 grudnia 2021 r. 

w sprawie uwzględnienia petycji korporacji taksówkarskich. 

– stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia stref 

cen i cen maksymalnych obowiązujących przy przewozie osób i ładunków taksówkami 

na terenie Miasta Suwałki. 

 

Zdzisław Przełomiec - Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił projekt uchwały będący 

konsekwencją podjętej w poprzednim punkcie uchwały w sprawie uwzględnienia petycji 

korporacji taksówkarskich. Przypomniał, że zaproponowane przez taksówkarzy stawki są 

stawkami maksymalnymi i ich wprowadzenie i wysokość zależeć będzie od decyzji 

poszczególnych korporacji.   

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia Komisji stanowi załącznik nr 35 do protokołu.  

 

Więcej uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XL/522/2021 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 grudnia 2021 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia stref cen i cen maksymalnych 

obowiązujących przy przewozie osób i ładunków taksówkami na terenie Miasta Suwałki. 

– stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
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Ad pkt. 11 

Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej w Suwałkach za okres kadencji  

2018 – 2021 rok. 

– sprawozdanie Komisji Kultury, Sportu i Turystyki stanowi załącznik nr 38 do protokołu.  

– sprawozdanie Komisji Oświaty i Wychowania stanowi załącznik nr 39 do protokołu.  

– sprawozdanie Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stanowi załącznik nr 40 do 

protokołu.  

– sprawozdanie Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego stanowi załącznik nr 41 do 

protokołu.  

– sprawozdanie Komisji Finansowo-Budżetowej stanowi załącznik nr 42 do protokołu.  

– sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowi załącznik nr 43 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że zgodnie z § 48 

Statutu Miasta Suwałk w połowie kadencji Rady komisje przedstawiają na sesji sprawozdania 

ze swojej działalności. Materiał przyjęty przez poszczególne Komisje Rady Miejskiej został 

Państwu radnym dostarczony w materiałach sesyjnych. 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Sprawozdania z działalności Komisji Rady 

Miejskiej w Suwałkach za okres kadencji 2018 – 2021 rok, zostały przyjęte. 

 

Ad pkt. 12 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach  

za 2021 rok.  

– sprawozdanie Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 44 do protokołu 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że zgodnie z § 63 ust. 1 

Statutu Miasta Suwałk Komisja Rewizyjna przedstawia Radzie sprawozdanie z realizacji 

rocznego planu kontroli. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Suwałkach za 2021 rok, zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 13 

Przyjęcie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach  

na 2022 rok. 

– stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z 

przepisem art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym komisje 

przedkładają Radzie Plany pracy, a stosownie do § 56 ust. 2 Statutu Miasta Suwałk Komisja 

Rewizyjna działa na podstawie rocznego Planu kontroli. Taki Plan został przez Komisję 

Rewizyjną opracowany i przedłożony Radzie.  
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Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Plan kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Suwałkach na 2022 rok, został przyjęty. 

 

Imienne karty do głosowania radnych Rady Miejskiej na XL sesji  

Rady Miejskiej w Suwałkach w dniu 29 grudnia 2021 r. 

 

1. Bogdan Bezdziecki – stanowi załącznik nr 46 do protokołu 

2. Sylwester Cimochowski – stanowi załącznik nr 47 do protokołu 

3. Tadeusz Czerwiecki – stanowi załącznik nr 48 do protokołu 

4. Zbigniew Roman De-Mezer – stanowi załącznik nr 49 do protokołu 

5. Anna Maria Gawlińska – stanowi załącznik nr 50 do protokołu 

6. Krystyna Gwiazdowska – stanowi załącznik nr 51 do protokołu 

7. Jacek Juszkiewicz – stanowi załącznik nr 52 do protokołu 

8. Mariola Brygida Karpińska – stanowi załącznik nr 53 do protokołu  

9. Kamil Klimek – stanowi załącznik nr 54 do protokołu 

10. Karol Korneluk – stanowi załącznik nr 55 do protokołu 

11. Jarosław Józef Kowalewski – stanowi załącznik nr 56 do protokołu 

12. Stanisław Kulikowski – stanowi załącznik nr 57 do protokołu 

13. Kamil Lauryn – stanowi załącznik nr 58 do protokołu 

14. Jacek Niedźwiedzki – stanowi załącznik nr 59 do protokołu 

15. Adam Ołowniuk – stanowi załącznik nr 60 do protokołu  

16. Wojciech Pająk – stanowi załącznik nr 61 do protokołu 

17. Zdzisław Przełomiec – stanowi załącznik nr 62 do protokołu 

18. Jacek Roszkowski – stanowi załącznik nr 63 do protokołu 

19. Anna Ruszewska – stanowi załącznik nr 64 do protokołu 

20. Jarosław Schabieński – stanowi załącznik nr 65 do protokołu 

21. Andrzej Turowski – stanowi załącznik nr 66 do protokołu 

22. Łukasz Wojno – stanowi załącznik nr 67 do protokołu 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman – stanowi załącznik nr 68 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 14 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odnośnie dyskusji dotyczącej ulotek i 

młodych ludzi, którzy je rozdawali  powiedział, że lider tej młodzieży jest bardzo 

zainteresowany działalnością samorządu, składa wnioski o udzielenie informacji w sprawie 

delegacji Prezydenta Suwałk i ich kosztów. Czesław Renkiewicz powiedział, że podpisuje się 

on, jako wiceprzewodniczący Rady Dialogu z Młodzieżą, która jest organem opiniodawczo-

doradczym Komitetu ds. pożytku publicznego, który z kolei jest organem administracji 

rządowej.  Podkreślił, że jest to przedstawiciel określonych struktur państwa pełniący 

określoną funkcję. Wspomniał, że dostał kolejne pismo, w którym wskazana młodzież pyta 

go, czy podjął jakieś działania mające na celu sprostowanie nieprawdziwych słów radnego 
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Kamila Lauryna. Jak podkreślił Prezydent, doszło do pomylenia kompetencji, ponieważ 

prezydent nie nadzoruje Rady Miejskiej, a wręcz odwrotnie – Rada nadzoruje i rozlicza 

prezydenta.    

 

Odnośnie tematu wypłaty tzw. „trzynastek”, który zgłosił również Kamil Lauryn, 

powiedział, że zawsze te wypłaty są w styczniu i nie nikt nie będzie czekał z tym do 

ostatniego momentu.  

 

Annie Ruszewskiej odpowiedział, że Strategia Promocji Miasta jest tworzona i prace się 

przedłużyły. Jak powiedział, badania ankietowe zakończą się w styczniu a projekt, jak było 

ujęte w Zarządzeniu, powinien być gotowy do końca marca 2022 roku.  Wspomniał,  

że większość osób, które zostały powołane do zespołu pochodzi spoza struktur miejskich i są 

to osoby, które zajmują się promocją i marketingiem w suwalskich firmach i jako osoby nie 

związane z samorządem, współtworzą ten dokument. Pewne wnioski zostały już 

sformułowane i Prezydent zaczął je wprowadzać m.in. zmieniając Regulamin organizacyjny.  

Jak powiedział, jeśli Rada Miejska przyjmie ten dokument w pierwszym półroczu, to jeszcze 

będzie rok 2022. Można również wprowadzić sformułowanie „do 2027 roku” nie określając 

od kiedy.  

 

Ad pkt. 15 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej kończąc XL sesję Rady Miejskiej 

podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach, a radnym za aktywny udział oraz 

poinformował, że najbliższa sesja planowana jest 26 stycznia 2022 r. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk podziękował za pracę przez cały 2021 rok. 

Następnie złożył życzenia noworoczne.  

 

mec. Bogusław Nieszczerzewski w imieniu Kancelarii prawnej, podziękował za współpracę 

z Radą Miejską i Miastem Suwałki. Złożył życzenia noworoczne.  

 

Zdzisław Przełomiec również podziękował wszystkim za współpracę oraz złożył życzenia.  

 

Na tym protokół zakończono. 

       

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 
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Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


